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Slovo starosty

Vážení spoluobčané, milí Lohovčani
nastává podzim a s ním i určité zklidnění, dávající nám prostor si ne-

jenom trochu odpočinout, ale i zastavit se a zamyslet nad svými kroky 
a konáním. Někdo se na toto roční období dívá s určitou skepsí, ale já sám 
mohu říci, že mám podzim rád a nedám na něj dopustit. Příroda se začíná 
pestře zbarvovat, dny se krátí a opadá takový ten hektický tlak jarních 
a letních dnů. Kola světa a ekonomiky se sice točí dál, práce je pořád všu-
de dost, ale i  tak je ve vzduchu cítit určité zklidnění a v mém případě 
i větší klid na práci. A ve své podstatě si můžeme i užívat plodů naší práce 
– sady jsou plné lahodného ovoce, rybáři se chystají na tradiční výlovy 
rybníků a  vinaři završují svou celoroční snahu a  své výpěstky ukládají 
v  tekuté formě do sudů. Avšak ani my jsme nelenili a  bylo vykonáno 
spoustu dobré a záslužné práce v  rámci obvyklé údržby a péče o naší 
obec. Tady s určitou nadsázkou použiju slova klasika z fi lmu Na samotě 
u lesa – museli jsme posekat, mulčovat, postříhat, ořezat, zamést, naložit, 
odvézt, vysypat či rozvézt, ale i  očistit, 
natřít, vykopat, opravit, zakopat a  do-
konce i přivařit, přišroubovat a další bo-
hulibé pracovní činnosti. Nad rámec 
obvyklé činnosti jsme se i na popud Vás 
občanů rozhodli provést drobnou úpra-
vu pěšinky vedoucí od Hraničního zá-
mečku až k hrázi Hlohoveckého rybní-
ka. Pěšinka byla nahrazena širší pěšinou 
a po provedení písčitého posypu vznik-
la příjemná šotolinová cesta, jejíž kvality 
ocení nejen maminky s kočárky. Za po-
měrně zajímavé považuji zefektivnění 
provozu areálu sběrného dvora, který 
jsme doplnili novou pojezdnou bránou 
a rozšířením rozvodů vody a elektrické 
energie. Původní dvoukřídlou bránu 
jsme osadili na nově vytvořený průjezd 
do zemědělského družstva. A ptáte se, 
k čemu tento průjezd? Nově totiž začí-
náme využívat i  plochy zemědělského 
družstva, například k ukládání stavební-
ho odpadu. Některé plochy jsme již na-
bídli k pronájmu a celkově máme zájem 
na tom, aby byl o  tomto areálu větší 
přehled a vznikl zde určitý systém a po-
řádek, ne jako tomu bylo doposud. Za 
naprosto tragický považuji stav povr-
chů okolo jednotlivých hal a  objektů, 
v jehož důsledku dochází ke splachům 
dešťových vod včetně bahna do ulice 
Za humnama. Tento problém jsme zčás-
ti vyřešili provedením nového od-
vodńovacího žlabu v místě hlavní brány 
zemědělského družstva, který zachytá-
vá velké množství dešťových vod a od-
vádí je do přilehlého rigolu. Ovšem se 
splachy nečistot z  nezpevněných cest 
a  povrchů máme problém v  celé obci. 
Po každém prudším dešti nalézáme vel-
ké množství splavenin na každé komu-
nikaci, poblíž které se nachází nezpev- Široký chodník v zahradě ocení nejen maminky s kočárky. Foto archiv obce Hlohovec.

něná či částečně zpevněná šotolinová cesta. Nejpalčivější jsou 
lokality Na kopci a  Na mezi, které leží v  poměrně prudkém svahu 
a tekoucí dešťová voda tam častokrát vytváří nové rýhy. Je to ve své 
podstatě nekonečná práce, po každém dešti to vše dávat do pořádku, 
takže hodlám hledat způsob, jak tomuto problému zamezit. Námět 
na přemýšlení mám také pro vlastníky nemovitostí v  těchto lokali-
tách - zamyslete se, kam teče dešťová voda ze střech Vašich objektů 
a zdali i ona není původcem těchto splachů. A když jsme u té dešťové 
vody, musím zmínit ještě jeden poměrně závažný problém, který 
nám působí, a to je problém naší splaškové kanalizace. Jak jistě všich-
ni víte, máme oddílný systém splaškové kanalizace a dešťové vody je 
zakázáno do kanalizačního řadu vypouštět. Proč tomu tak je? Inu pro-
to, že všechny splaškové vody čerpáme do čistírny odpadních vod 
v Lednici a čerpání je prováděno pomocí čerpadel, které mají určitou 
limitní kapacitu či výkon. Celý kanalizační systém je dimenzován na 
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provoz bez dešťových vod, tedy pouze na splaškové vody z domácnos-
tí. Bohužel je spousta občanů a není jich málo, kteří zákazů nedbají a na 
své kanalizační přípojky napojili i svody dešťových vod ze svých domů 
či dvorků. A nyní k problémům, které nám tímto vznikají – tím menším 
z nich je, že čerpání dešťových vod do Lednice stojí nemalé peníze na 
fakturách za elektrickou energii. Za zásadní ovšem považuji, že jsme se 
přiblížili na hranici kapacity celého kanalizačního sytému v obci a toto 
nelze jen tak opomenout. Vzniká zde nemožnost připojení nových lo-
kalit rodinných domů a to jen a pouze v důsledku pohodlnosti občanů, 
kteří do kanalizace vypouští své dešťové vody, čímž kolabuje celý kana-
lizační systém v obci. A co narušuje provoz kanalizace nejsou jen deš-
ťové vody, ale i nejrůznější vhozené předměty, např. vlhčené ubrousky 
či dámské tampony. Za problematické považuji také samotné techno-
logické vystrojení čerpacích stanic, které pochází z roku 1998 a po dva-
ceti letech provozu je již za zenitem. Nehledě na to, že už není možné 
zajistit ani náhradní díly pro tento typ vystrojení. Suma sumárum, kom-
pletní revize systému splaškové kanalizace bude jedním z  hlavních 
úkolů, které musíme provést v následující době. A u inženýrských sítí 
ještě zůstanu, protože zmíním jejich výstavbu v lokalitě V trnkách. Jak 
jsem již uvedl v  březnové Naší dědině, výstavba v  lokalitě V  trnkách 
probíhá bez fi nanční účasti obce. Investorem celé akce jsou stavebníci, 
kteří zde vlastní pozemky a  plánují zde výstavbu rodinných domů. 
Tedy sdružili prostředky a společně budují vodovod a splaškovou ka-
nalizaci. Hlavním tahounem tohoto stavebního záměru je Jaroslav Bu-
riánek, který se také postavil do role stavebníka před stavebním úřa-
dem a  který víceméně organizuje celou výstavbu. Rozjezd výstavby 
v  této lokalitě a  její zasíťování považuji za velmi důležité, protože se 
tímto otevírá cesta pokračovat ve výstavbě dále do ploch, které jsou 
územním plánem určeny pro bydlení. Tedy máme dobře našlápnuto 
na to, abychom vybudovali další zástavbu rodinných domů, srovnatel-
nou s ulicí U sadů, což je, řekl bych, celkem žádoucí. Ovšem bez čeho se 
neobejdou jak lokality nové, tak i současná zástavba rodinných domů 
je kvalitní dopravní infrastruktura a tu máme v Hlohovci v poměrně ža-
lostném stavu. Většina silnic a komunikací byla vybudována za minulé-
ho režimu systémem „pomáhejme si sami“, což se odrazilo na jejich 
kvalitě. Příkladem jsou všudypřítomné kaluže, které vznikají v důsled-
ku absence únosného podloží pod svrchní vrstvou asfaltu. A chodníky 
pro pěší už mnohde také dožívají. Tedy bude nutné budovat jak nové 
lokality, tak opravovat komunikace ve stávající zástavbě, což si ovšem 
vyžádá nemalé fi nanční prostředky. Rozhodně máme nad čím přemýš-
let, kde na to vzít. Krom výstavby je však nutné vyřešit i problémy ply-
noucí z dopravy jako takové. Nejrizikovějším místem je v naší obci bez-
pochyby křižovatka ulic Dědina a  Hlavní, kde hrozí srážka cyklistů 
neznalých místních poměrů a  řítících se značnou rychlostí z  kopce 
z ulice Valtické. Nedívaje se napravo nalevo, prosviští křižovatkou s ulicí 
Hlavní, aniž by si uvědomili, že mají dát přednost v jízdě jiným účastní-

kům silničního provozu. Z tohoto důvodu bylo provedeno výrazné vo-
dorovné značení s  vyznačením dopravní situace a  předností v  jízdě. 
A nové dopravní uspořádání bylo provedeno i v křižovatce ulic U rybár-
ny a Chalupky. Možná vypadá jako dopravní hřiště, ale smysl to má. Ví-
cekrát jsem byl upozorněn na téměř dokonaný karambol dvou vozidel, 
kdy jedno z  nich projíždělo ulicí Chalupky směrem k  ulici U  rybárny 
a druhé chtělo projet od ulice Lípové směrem do ulice Chalupky. Záko-
nitě zde hrozilo riziko střetu, protože zde absolutně chyběly vhodné 
rozhledové poměry. Taktéž hladoví strávníci řítící se na řízek do bufetu 
pana Sítka mohli lehce přijít k újmě v důsledku případné kolize s vo-
zem jedoucím z ulice Lípové. Nyní je křižovatka přehledná a účastníci 
provozu mají jasně dané pravidla. Krom vyřešení provozu na křižovat-
kách jsme přistoupili také k zjednosměrnění ulice Dědina, které je aktu-
álně v povolovacím řízení a které by mělo odstranit nesmyslné kličko-
vání automobilů proti sobě jedoucích mezi automobily zaparkovanými. 
Nově se bude v každém směru jezdit v jízdním pruhu vedle zeleného 
středního dělícího pásu a parkování vozidel bude umožněno u přeza-
hrádek u rodinných domů. Z plánované výstavby ještě vzpomenu již 
delší dobu připravovaný projekt přístavby obecního úřadu, který se již 
tak nějak žene do fi nále. Osobně jsem za tu dobu, co jsem starostou 
přehodnotil některé priority provozu úřadu a projekt přestavby trochu 
pozměnil, věřím, že k dobrému. S podrobným popisem a výkladem fi -
nálního záměru Vás seznámím v některém z dalších výtisků Naší dědi-
ny. A co se týká provozu obecního úřadu samotného, doufám, že jste 
spokojeni s  našimi výkony. Mým heslem je „méně byrokracie a  více 
práce“, takže se snažíme Vás nezatěžovat zbytečnostmi nad rámec zá-
kona a celkově zefektivnit chod úřadu. Ostatně srpnový audit obce za 
první polovinu roku 2019 neshledal žádné pochybení v našem hospo-
daření. K větší přehlednosti provozu přispěl i redesign webových strá-
nek obce, kde rychleji najdete to, co aktuálně potřebujete vědět. Vel-
kým tématem se u nás v Hlohovci také stala kultura, za což jsem moc 
rád. Vidím počínající spolkovou a  komunitní činnost, lidé se začínají 
scházet, dobrovolníci pořádat akce a já neskrývám nadšení, že se začí-
ná dařit to, v co jsem doufal po svém nástupu do funkce starosty. Po-
chopitelně nemohu zvládat vše sám a sám pořádat všechny kulturní 
akce, proto jsem rád, že se objevili a objevují další dobrodinci, kteří po-
máhají pozvednout společenský život v naší obci na vyšší úroveň, za 
což jim moc děkuji. A budu rád, když i ostatní přiloží ruku k dílu, ať už 
aktivně či pasivně, obojí samozřejmě v rámci svých možností. Kulturní 
kalendář se daří poměrně slušně plnit, tak snad se potkáme na některé 
z uvedených akcí – třeba říjnovém Fazulafestu, listopadovém myslivec-
kém večeru či na nějakém předvánočním setkání, což ostatně bude 
cobydup. Budu se tedy těšit a přeji Vám příjemně strávený podzimní 
čas.

Jaroslav Hajda,  starosta obce
Foto archiv obce Hlohovec

Lokalita v Trnkách, výstavba inženýrských sítí
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Zprávy z radnice

přijatých na 5. veřejném zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec
ve volebním období 2018-2022,  konaném dne 27. 6. 2019 v zasedací místnosti OÚ Hlohovec

Zastupitelstvo obce Hlohovec (dále jen „ZO“) na svém 5. veřej-

ném zasedání přijalo usnesení č.:

• 1/5/2019:  ZO schválilo ověřovateli zápisu Marii Bartošíkovou 
a Ing. Janu Fabičovicovou.

• 2/5/2019:  ZO schválilo návrhovou komisi ve složení předseda 
Mgr. Sylva Vlašicová, členové Zdeněk Garčic a Ing. Jiří Vlk.

• 3/5/2019:  ZO schválilo navržený program jednání.  
• 4/5/2019:  ZO schválilo v souladu s ustan. § 84 odst. 2 písm. b) 

zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozděj-
ších předpisů, a podle ustan. § 6 vyhlášky č. 220/2013 Sb., o po-
žadavcích na schvalování účetních závěrek některých vybraných 
účetních jednotek (dále jen “vyhláška”), účetní závěrku obce Hlo-
hovec, IČO: 00283151, za rok 2018 sestavenou k  rozvahovému 
dni 31. 12. 2018. ZO sepsalo podle ustan. § 11 vyhlášky o schvalo-
vání účetní závěrky za rok 2018 protokol (Příloha č. 1). 

• 5/5/2019:  ZO schválilo v souladu s ustan. § 84 odst. 2 písm. b) 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, 
a podle ustan. § 17 odst. 7 písm. a) zákona č. 250/2000 Sb., o roz-
počtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších 
předpisů, závěrečný účet obce Hlohovec za rok 2018 vyjádřením 
souhlasu s  celoročním hospodařením s  výhradou, a  přijalo ná-
pravné opatření k nedostatkům zjištěným při přezkoumání hos-
podaření (Příloha č. 2 nápravné opatření).

• 6/5/2019:  ZO vzalo na vědomí rozhodnutí Rady obce Hlohovec 
o  pověření provedením přezkumu hospodaření obce Hlohovec 
za rok 2019 kontrolory Jihomoravského kraje. 

• 7/5/2019:  ZO vzalo na vědomí informaci o rozpočtovém opatření 
č. 1, které provedla Rada obce Hlohovec na své schůzi č. 8/2019 
dne 30. 5. 2019 (Příloha č. 3).

• 8/5/2019:  ZO neschválilo vyhlášení záměru směny pozemku p.č. 
1618/23 zapsaného na LV 316 v k.ú. Hlohovec za jiný pozemek ve 
vlastnictví Obce Hlohovec.

Výpis usnesení

přijatých na 6. veřejném zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec
ve volebním období 2018-2022, konaném dne 25. 7. 2019 v zasedací místnosti OÚ Hlohovec

Zastupitelstvo obce Hlohovec (dále jen „ZO“) na svém 6. ve-

řejném zasedání přijalo usnesení č.:

• 1/6/2019: ZO schválilo ověřovateli zápisu Mgr. Sylvu Vlašico-
vou a Josefa Lípu.

• 2/6/2019: ZO schválilo návrhovou komisi ve složení předse-
da Karel Vlašic, členové Antonín Koryčánek a Ing. Radek Ber-
gauer.

• 3/6/2019: ZO schválilo navržený program jednání.  
• 4/6/2019: ZO schválilo rozpočtové opatření č. 2/2019.
 • 5/6/2019: ZO schválilo výkup pozemků p.č. 1543/57, 1543/58, 

1543/59 v  katastrálním území Hlohovec do vlastnictví obce 
Hlohovec v ceně 700 Kč za m2.

• 6/6/2019: ZO schválilo bezúplatný převod zemědělských po-
zemků dle zák. č. 503/2012 Sb., a to pozemku p. č. 827/1 vede-
ného jako vinice o výměře 19 m2 a p. č. 829/2, vedeného jako 
zahrada o  výměře 102 m2, oba v  katastrálním území Hloho-
vec od Státního pozemkového úřadu ČR, se sídlem Husinecká 
1024/11a, Praha 3, PSČ 130 00, IČ: 01312774 na obec Hlohovec.

Ing. Jaroslav Hajda, 
starosta obce

• 9/5/2019:  ZO uložilo starostovi obce jednat s vlastníky pozemku 
p.č. 1618/23 zapsaného na LV 316 v k.ú. Hlohovec o jeho výkupu 
do vlastnictví Obce Hlohovec.

• 10/5/2019:  ZO schválilo vyhlášení záměru směny části pozemku 
p.č. KN 142 o výměře cca 1 m2 ve vlastnictví obce Hlohovec za 
část pozemku parcela číslo KN 140 o výměře cca 1 m2 vše v kata-
strálním území Hlohovec, který je ve vlastnictví třetí osoby, s tím, 
že náklady spojené se směnou (náklady na vypracování geomet-
rického plánu a zápis do katastru nemovitostí) uhradí žadatelé.

• 11/5/2019:  ZO schválilo vyhlášení záměru směny části pozemku 
p.č. KN 1869/24 v k.ú. Hlohovec o výměře cca 91 m2 ve vlastnictví 
soukromé osoby za část pozemku p.č. KN 1869/22 v k.ú. Hlohovec 
o výměře cca 91 m2 ve vlastnictví Obce Hlohovec bez fi nančního 
dorovnání. Náklady spojené se směnou pozemků budou k  tíži 
obce Hlohovec.

• 12/5/2019:  ZO schválilo vyhlášení záměru směny části pozemku 
p.č. KN 1869/25 v k.ú. Hlohovec o výměře cca 90 m2 ve vlastnictví 
soukromých osob za část pozemku p.č. KN 1869/22 v k.ú. Hloho-
vec o výměře cca 90 m2 ve vlastnictví Obce Hlohovec bez fi nanč-
ního dorovnání. Náklady spojené se směnou pozemků budou 
k tíži obce Hlohovec.

• 13/5/2019:  ZO schválilo vyhlášení záměru směny části pozemku 
p.č. KN 1869/26 v k.ú. Hlohovec o výměře cca 62 m2 ve vlastnictví 
soukromých osob za část pozemku p.č. KN 1869/22 v k.ú. Hloho-
vec o výměře cca 62 m2 ve vlastnictví Obce Hlohovec bez fi nanč-
ního dorovnání. Náklady spojené se směnou pozemků budou 
k tíži obce Hlohovec.

• 14/5/2019:  ZO neschválilo vyhlášení záměru prodeje obecních 
pozemků p.č. KN 251 a p.č. KN 1708 v katastrálním území Hloho-
vec.

Ing. Jaroslav Hajda, starosta obce

Výpis usnesení
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Doporučení občanům k využívání sběrného dvora
Kontejnery na tříděný odpad, které se 

nachází na veřejných prostranstvích, jsou 
určeny k  ukládání pouze některých druhů 
odpadů. Bohužel se stává, že v nich nachází-
me i to, co do nich nepatří. Hitem letošního 
léta byly plechovky od piva, které jsme pra-
videlně nalézali v  kontejneru na bioodpad. 
Častým jevem je také komunální odpad z do-

mácnosti, končící v kontejnerech na plast či 
papír. A  v  kontejneru u  hřbitova byla napří-
klad nalezena stavební suť. Z let minulých si 
pamatuji také různé mršiny v  kontejnerech 
na plast. Perličkou je pak pravidelný nález 
pytlíků s domácím odpadem v odpadkových 
koších na hřbitově. To si tedy dává někdo 
práci, nosit svůj odpad až na hřbitov. Tedy 

Vás všechny prosím, likvidujte si své odpady, 
tak jak se likvidovat mají. Jsou to pouze Vaše 
odpady, které produkujete. Kontejnery, které 
jsou umístěny různě po obci, nechejme star-
ším a nemohoucím občanům a my co máme 
zdravé nohy a  většinou i  automobily, odvá-
žejme svůj odpad na sběrný dvůr. Děkuji. JH

 Foto archiv obce Hlohovec

Na sběrném dvoře jsme nainstalovali cedule, které názorně zobrazují, co do daného odpadu patří a co nepatří.

Poděkování
Techničtí pracovníci obce Hlohovec děkují Janu Sítkovi ze společnosti Mauting s.r.o. a

Pavlu a Josefu Drobiličovým z Autoservisu Drobilič za ochotu a dobrou spolupráci.
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Naše obec vždy patřila k čis-
tým, upraveným a velmi dobře 
udržovaným obcím regionu.  
Za poslední léta se vybudova-
lo mnohé, a  tak je Hlohovec 
moderní obcí s  funkční infra-
strukturou a  dobrým zázemím 
pro své občany. Stále je však 
co vylepšovat, modernizovat, 
budovat a  obnovovat, aby vše 
splňovalo požadavky současné 
doby a  co nejlépe sloužilo ke 
spokojenosti nás všech.

 V této rubrice proto chceme prezentovat proměny naší obce, 
postupnou modernizaci jednotlivých ulic i okrajových částí, a také 
představit záměry vedení obce do budoucna. Krásnější Hlohovec 
a spokojený občan je cílem nás všech.

Foto archiv obce Hlohovec.

Přehledné značení pro větší bezpečnost občanů Křižovatka ulic Chalupky a U rybárny

Práce na rozšiřování cesty

Krásnější Hlohovec, od Sadů až po Dolní konec…

Šotolinová cesta v zahradě

Budování ulice V trnkách
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Dění v obci

Kronika letošních hodů
Jako každý rok pořádala hlohovecká chasa ve spolupráci s  obcí Hlo-

hovec tradiční Bartolomějské hody, které proběhly 25. a 26. 8. 2019. Vše 
započalo v  pátek, kdy svobodní mládenci za bujarého zpěvu dovezli na 
prostranství před Kulturním domem kmen, ze kterého následující den udě-
lali máju. Celé přípravy proběhly v příjemném duchu, vše bylo perfektně 
načasováno, takže v sobotu večer mohl kdokoli ze širokého okolí nad vě-
žičkou kostela spatřit třicet dva metrů dlouhou borovici. V neděli slavnost 
neodstartovala nikde jinde než při mši svaté v kostele sv. Bartoloměje, jenž 
je jedním z jeho patronů. Následoval průvod chlapců, kteří se odebrali po-
žádat o právo konání hodů ke starostovi Jaroslavu Hajdovi. Ten pochopil, 
že nemá cenu odporovat a právo bez jejich nátlaku udělil.  

Odpoledne se tedy všichni sešli v  centru hodového veselení, kde byla 
cítit vůně koláčů, vína a řádně naškrobených košil. Počasí bylo nad míru pří-
větivé, hody v Hlohovci přilákaly davy domácích i přespolních. Je nutno po-
dotknout, že bez hudebního doprovodu by se asi hody neobešly. Pro letošní 
rok ucho posluchačů a tanečníků potěšila místní Dechová hudba Pivoňka, 
která pod taktovkou Víta Baránka vyhrávala až do ranních hodin. 

Po týdnu regenerace a oprav protančené obuvi mohly vypuknout hod-
ky, které se nesly v podobném duchu. K  tanci a poslechu hrála dechová 
hudba Zlaťulka s kapelníkem Petrem Ondriskou. Vše proběhlo hladce a tak 
hlohovečtí  důstojně završili hodovou sezónu 2019. 

Jménem stárků děkujeme všem, kteří byli nápomocni a umožnili tak 
průběh těchto tradičních akcí.

Karel Vlašic
Foto archiv obce Hlohovec
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Slavnostní přijetí padesátníků starostou obce
V neděli 8. září proběhlo slavnostní přijetí padesátníků starostou 

obce. Letošní oslavenci je pojali poněkud netradičně - jako setkání 
spolužáků z jednoho ročníku a proto se ho zúčastnili i ti, kteří své 
kulaté jubileum oslavili už v minulém roce. Po mši svaté se přesu-
nuli na obecní úřad, kde je uvítal starosta ing. Jaroslav Hajda. Jubi-
lantům poděkoval za vše, co doposud pro obec udělali, a každému 
předal malý dárek. Svým vystoupením oslavence potěšily Viktorka 
Vlková a Lenička Drobiličová zpěvem a Anička Kurková s Albínkou 
Vlašicovou přednesem básně. Velkým překvapením pro nás všech-
ny byla Anička Drobiličová, která zazpívala a na kytaru zahrála svou 
vlastní píseň. O hudební doprovod celé slavnosti se postarala paní 
učitelka Eliška Jungmannová. 

Z obecního úřadu se oslavenci vydali na místní hřbitov, aby si 
tam vzpomněli na své spolužáky, kteří tam odpočívají, na Milana 
Drobiliče, Stanislava Drobiliče, Iva Grbavčice a Luboše Pekárka.

Marie Bartošíková, obřadník
Foto archiv obce Hlohovec

Hlohovecké vinobraní – zhodnocení 13. ročníku
Přátelé, milovníci vína, folkloru a  Hlo-

hovce – musím říct uff , je za námi už 13. roč-
ník hlohoveckého vinobraní a je čas na jeho 
zhodnocení. Jelikož jsem trošku pověrčivý, 
tak jsem se kvůli oné třináctce malinko obá-
val, zdali se celá akce vydaří nebo zdali nás 
potká nějaký problém, který zanechá na akci 
negativní stín. Díkybohu se nic zásadního 
nestalo a akce dle mého názoru až na drob-
nosti proběhla jak měla. Především jsme ale 
rádi za povedené počasí, což v letech minu-
lých rozhodně nebylo pravidlem. Co se týká 
akce samotné, tak jsme si na začátku řekli, 
že snižovat laťku loňského roku určitě ne-
chceme, což znamenalo opět přivézt veliké 
pódium namísto hodovního charůpku. Jako 
bonus a novinku jsme pro letošní rok osadili 
na zadní část pódia rozměrnou projekční LED 
stěnu, na které se zobrazovali jak kamerami 
zblízka snímaní účinkující, tak i loga sponzo-
rů akce a  další informace. Hlavní novinkou, 
která se výrazně dotkla Vás návštěvníků, bylo 
rozšíření areálu vinobraní a  vytvoření klid-
nější zóny pro stánky vinařů. Považovali jsme 
to za nutnost, protože jsme chtěli, aby jste 
mohli u vína v poklidu diskutovat a ne se pře-
křikovat či složitě dorozumívat. A evidentně 
to byl krok správným směrem, setkal jsem se 
se spoustou kladných ohlasů. No a aby si na 
své přišly i děti a mládež, když je jim alkohol 
zapovězen, dojednali jsme příjezd lunaparku, 
jehož největší atrakcí bylo ruské kolo, ze kte-
rého bylo možné shlédnout celý areál z ptačí 
perspektivy. Mně osobně se bohužel nepo-
dařilo tuto atrakci navštívit, protože během 
celého dne bylo neustále co řešit a pracovní 
stres opadl až po vystoupení hlavní hvězdy 
letošního vinobraní. Kdo na letošním vino-
braní vystupoval asi nemusím složitě před-
stavovat – odpoledne proběhlo v tradičním 
folklorním duchu. Začátek patřil Lohovec-
kým dětem a  cimbálové muzice Kameni-
ca. Viděli jsme také bonusové vystoupení 
místní písničkářky Aničky Drobiličové, která 

představila svou hudební tvorbu. Následo-
valo folklorní pásmo v  podání Slováckého 
krůžku Charvatčané, kteří zazpívali a zatan-
covali v tradičních krojích. Dalším bonusem 
bylo vystoupení valtických mažoretek, které 
jsou vítězkami letošního mistrovství světa 
v  mažoretkovém sportu. Od páté hodiny 
odpolední nás bavil lidový bavič a  zpěvák 
Franta Uher, jehož energické vystoupení 
sklidilo opravdu veliký úspěch. Dalším, kdo 
se nám představil byla bluesrocková kapela 
Wband ze Strážnice, která návštěvníky po-

malu zahřívala před hvězdou letošního vi-
nobraní. A tou byla legendární kapela Žlutý 
pes s frontmanem Ondřejem Hejmou v čele. 
Nutno podotknout, že pánové předvedli 
rock´n´roll jak má být a my opět viděli nado-
raz zaplněný areál kulturního domu. Roz-
vášněné a roztancované publikum následně 
až do pozdních nočních hodin bavila multi-
žánrová kapela The People. Celým dnem nás 
prováděl Pepe Vališ, frontman valtické ka-
pely Irnis a musím říct, že to zvládl naprosto 
bravurně. Takové bylo 13. hlohovecké vino-
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braní. Náročný a  vyčerpávající program, ale 
stálo to za to. Burčák a víno tekly proudem, 
po rožněném seleti se jen zaprášilo. Není co 
řešit, letos to klaplo a povedlo se. A tady je na-
místě poděkovat všem, co se na akci podíleli 
a pomohli ji zrealizovat. Zejména děkuji své 
manželce, že to všechno odpracuje se mnou, 
a že má se mnou svatou trpělivost a elán do 
toho jít každý rok znova a  znova. Dále jsou 
zde kluci, co jsou při mě, když potřebuji po-

moct – a že je to při přípravě a během celé 
akce potřeba pořád. Jsou jimi mí parťáci To-
máš Redek a Marek Nježič. Dobrovolně jsou 
mým teamem pro každý ročník vinobraní a já 
jim tímto děkuji. Děkuji také vinařům, bez 
kterých by akce nemohla proběhnout, a kteří 
také přiložili při přípravě ruku k dílu. No a bez 
koho by celá akce neproběhla jsou sponzoři 
a partneři, kterých je celá řada - děkujeme za 
podporu a  doufáme v  ni i  v  příštích letech. 

Přátelé, závěrem děkuji všem, co se zúčastnili 
a  pomohli posunout hlohovecké vinobraní 
zase o krok dál. Fotogalerii z letošního vino-
braní a informace o dalším ročníku této akce 
naleznete na webu www.hlohovecke-vino-
brani.cz. Příští rok se na Vás těšíme v termínu 
sobota 19. září 2020.

Jara Hajda, předseda 
pořádajícího spolku Hlohovčané

Foto archiv obce Hlohovec
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Hlohovecké kulturní akce 
od 1. října do 31. prosince 2019

Posezení o páté nejen pro dříve narozené 

–  1. října 2019 od 16.00 hod, Kulturní dům 
Hlohovec

Fazulafest 

–  26. října 2019 od 15.00 hod. IV. ročník ob-
líbené akce, ochutnávka pokrmů z  fazulí 
a dalších luštěnin, hudební program, Kultur-
ní dům Hlohovec

Lidový kroj na Podluží – 

vývoj v charvátské oblasti Hlohovec, 

Poštorná, Charvátská Nová Ves 

–  14. listopadu 2019 od 18.00 hod. Beseda 
s  historičkou a  etnografkou PhDr. Alenou 
Káňovou, Kulturní dům

Myslivecký večer 

– 23. listopadu v 20:00 hod, Kulturní dům 
Hlohovec

Vítání občánků 

–  10. listopadu 2019 v 10.00 hod, Obecní úřad 

LEGIOadvent 2019 –  Adventní koncert 

„Ladenských trubačů“ v kostele 

Sv. Bartoloměje v Hlohovci.

–  1. prosince 16.00 hodin, kostel 

Vánoce s Mistříňankou 

–  8. prosince 2019 od 18.00 hod. Předvánoč-
ní koncert dechové hudby s  lohoveckými 
rodáky - zpěváky, Kulturní dům, vstupné na 
místě

LEGIOadvent 2019 – Adventní kytarový 

koncert v kostele Sv. Bartoloměje v Hlohovci.

–  15. prosince 16.00 hodin, kostel

Vánoční besídka a jarmark žáků ZŠ Hlohovec 

-  11. prosince 2019, tradiční vystoupení tříd-
ních kolektivů, zpěv koled, prodej výrobků 
žáků, Kulturní dům

Vánoční zpívání 

–  22. prosince 2019 od 16.00 hod, zpívá-
ní u  obecního stromu před MŠ, spojené 
s ochutnávkou vánočních dobrot a svařené-
ho vína 

Svěcení vína 

–  27. prosince 2019 od 18.00 hod, tradiční 
svěcení mladých vín, Kulturní dům

Více informací na vývěskách, facebooku a webových stránkách Obce Hlohovec nebo na poda-
telně Obecního úřadu Hlohovec. Akce může být upravena nebo zrušena z technických důvodů. 
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Historie 

Dějiny Hlohovce – 3. část

POKRAČOVÁNÍ ODST. II.

R. 1852 byla obec navštívena krupobitím, 
jež nadělalo značných škod na polích, zahra-
dách a vinohradech. V osadě na té straně, kde 
kroupy padaly, zůstalo málo oken celých, na 
kostele bylo 70 tabulek okenních vytlučeno, 
jichž správa stála 12 zl 54 kr stříbra.

R. 1861 byla podvakrát (28. července 
a 3. srpna) veliká vichřice, která nejen v po-
lích veliké škody nadělala, ale i mnoho stro-
mů i s kořeny ze země vyvrátila.

R. 1866 ukazovala se úroda zjara velmi 
slibně, leč dne 23. a 24. května přišly po sobě 
dva mrazy, takže obilí nacházející se v květu, 
pomrzlo a muselo býti zaoráno. Nebylo do-
sti na jednom neštěstí, neboť vypukla válka 
s Pruskem.

R. 1880 poškozena byla úroda krupobi-
tím a škoda odhadnutá činila 60.000 zl.

R. 1903 (11. června) způsobila průtrž 
mračen, spojená s krupobitím, veliké škody 
na úrodě polní.

R. 1898 vyznačoval se neobyčejnou úro-
dou vína, takže nebylo pro ně dostatek ná-
dob.

Také ohněm byla zdejší obec často na-
vštívena. Roku 1838 (7. dubna) vypukl oheň 
v  čís. 9 u  Jana Nejezchleby a  na té straně 
shořelo 5 čísel a  to: 8, 9, 10, 11 a  12. Na to 
přeskočil oheň na druhou stranu, kde shoře-
lo 12 čísel a to: čís. 53, 52, 51, 50, 49, 48, 47, 
46, 45, 44, 43, 42.

Kronikář rychtář Filip Vlašic č. 42 k tomu 
poznamenává: „O  takovém neštěstí nám 
nemohli naši předkové povědět, že by naši 
dědinu tak nešťastnou pamatovali.“

R. 1864 (19. října) vznikl oheň v  čís. 55, 
odkudž se rozšířil tak, že zničil 37 domů sel-
ských, 7 chalup a 6 stodol s četnými zásoba-
mi obilí, slámy a  píce. Škoda zeměpanskou 
komisí byla odhadnuta na 47.545 zl 40 kr, 
z čehož činilo pojištění 11.550 zl.  Po tomto 
velikém požáru bylo nařízeno od úřadů, že 
všechna vyhořená stavení musí býti nově 
postavena jen z  tvrdého materiálu a  musí 
býti krytá křidlicí. Tím se osadníci velmi za-
dlužili.

R. 1868 byla obec po třikráte navštívena 
požárem; poprvé shořelo 21 chalup, podru-
hé a potřetí po 1 chalupě.

R. 1889 vypukl oheň ve stodole Matouše 
Klimoviče čís. 134 a  ztrávil 3 stodoly chu-
dých chalupníků. Dle vyšetření byl oheň za-
ložen 7letým přiblblým chlapcem.

R. 1908 vypukl z  neznámé příčiny 
v  domě čís. 40 oheň, jemuž padla za oběť 
stodola. K ochraně občanů proti ohni zřízen 
r. 1897 sbor dobrovolných hasičů, jenž od té 
doby úspěšně obec proti rozšíření požárů 
chrání. R. 1927 slavil třicetileté jubileum své-
ho založení župním sjezdem ve zdejší obci, 
přičemž poděleni byli všichni staří členové 
diplomy.

III. PRÁVA A  POVINNOSTI OBECNÍHO 

ZASTUPITELSTVA

Onen den, kdy bylo zvoleno obecní zastupi-
telstvo, byl v obci slavnostním. Byl to den všeo-
becné radosti a veselí, neboť od nově zvolených 
očekával lid lepší zastoupení svých zájmů a lep-
ší správu obce. Pro zábavu občanstva vyvalilo 
se několik věder vína na obecní útraty, k čemuž 
bylo nutno však předem vyžádati si svolení 
vrchnosti. Naděje na lepší správu obce se však 
vždy nesplnila a často byly pak posílány stížnos-
ti a žaloby proti starostovi a radním k vrchnos-
tenským úřadům.

Obecní představenstvo sestávalo z  rychtá-
ře a 5 – 6 „prísažných“, kteří zváni byli také radní 
nebo konšelé. Kromě povinností a  práv v  pře-
dešlém oddílu již zmíněných, spravovali jmění 
obecní, starali se o  různé obecní potřeby, do-
hlíželi na cizí osoby, udržovali pořádek a pokoj 
v obci, opatřovali potřebný počet rekrutů, zastu-
povali obec u vrchnosti, prováděli rozkazy vrch-
nostenské, vybírali a  odváděli v  určitou dobu 
daně, dohlíželi nad odváděním desátků vrch-
nosti, starali se o ubytování a zaopatření vojska 
při průchodech neb delším ubytování, opatřo-
vali vyžadované dodávky proviantu, jakož i pří-
přeže za dob válečných, dohlíželi nad bezpeč-
ností proti ohni, rovnali vzešlé spory a podobně. 
Tyto všechny záležitosti vyžadovaly často veliké 
námahy a  ohledů a  působily našim předkům 
mnoho starostí a zármutku. K neobtížnějším po-
vinnostem obecního zastupitelstva náleželo vy-
bírání daní. Od vrchnosti byl celý obnos na obec 
připadající oznámen rychtáři, tento pak s přísež-
nými jej rozdělil na jednotlivé občany, od nichž 
byly pak daně vybrány a  vrchnosti odvedeny. 
Aby daně správně vybírány a  včas odváděny 
byly, dostávala obec často od vrchnosti přísná 
napomenutí a výstrahy trestem.  Byly i případy, 
že obecní představenstvo a  nejčastěji rychtář 
sám byl potrestán vězením, když mu nebylo 
možno daně v určený čas odvésti. Nedbalí po-
platníci pak trestáni byli vojenskou eksekucí, což 
se mnohdy stávalo několikrát za rok.  Vojenská 
eksekuce se prováděla tím způsobem, že dlužní-

ku daně byl poslán na krk jeden nebo více vojá-
ků, kteří na jeho útraty v jeho domě tak dlouho 
museli býti stravováni, až byl nedoplatek daní 
vyrovnán. Zaopatření vojáka sestávalo v ½ libry 
masa (asi ¼ kg) kromě zeleniny a chleba a žoldu 
12 kr denně. Nechtěl-li dlužník se svou rodinou 
z  domu a  hospodářství svého býti vystrnaděn 
a zůstati bez přístřeší, musel použíti všech mož-
ných prostředků, aby si opatřil potřebný obnos 
k zaplacení daní, což za tehdejších dob nebylo 
úkolem tak snadným, poněvadž nikdo neměl 
peněz nazbyt, ani nebylo záložen a  spořitelen, 
které by jako dnes peníze na záruku nebo zásta-
vu (hypotéku) lidem půjčovaly.

Okolo roku 1606 bylo vše zdaněno a poža-
davky byly rok co rok větší, takže země byla sou-
stavně ochuzována. Páni se hojili na poddaných 
svých, což mělo za následek nejen bídu mezi 
lidem, nýbrž i nepřátelský poměr k vrchnostem. 
Poddaní nemohli namnoze již snášeti násilí své 
vrchnosti, a pouštěli statky své a živili se raději 
nádenictvím a žebrotou. Mnozí byli často nuce-
ni platiti značné daně i tehdy, když se jim neuro-
dilo, když živelními pohromami jim byla úroda 
zničena, nebo konečně když statky jejich od 
nepřátelských vojsk jim byly popleněny.

Konečně na časté stížnosti lidu proti nelí-
tostnému útisku vrchnosti upravila císařovna 
Marie Teresie r. 1775 robotním patentem částeč-
ně povinnosti lidu poddaného dle zámožnosti 
a  kontribuce (dane pozemkové) takto: z  lánu 
přes 42 zl 45 kr daně a roboty se čtyřmi kusy po-
tahu ¾ roku týdně po 3 dnech a kromě toho od 
sv. Jana Křtitele do sv. Václava týdně 3 dni pěší 
roboty s  jednou osobou; z  půllánu, neplatil-li 
daně přes 28 ½ zl, s párem potahu 3 dni a od sv. 
Jana do sv. Václava týdně 1 den sjednán osobou 
pěší; ze čtvrtlánu daně přes 9 ½ zl až 14 zl 15 kr 
buď jednospřežně nebo pěšky 3 dni týdně po 
celý rok.  Chalupník, který neplatil přes 57 kr, měl 
robotovati ročně s jednou osobou 13 dní, který 
platil více až do 2 zl 51 kr – týdně 1 den, od 2 zl 
51 kr do 4 zl 45 kr týdně 1 ½ dne s jednou oso-
bou, který platil až 7 zl 71/2 kr až do 9 ½ zl platil 
daní, 2 ½ dne týdně, přes 9 ½ zl pak 3 dni týdně.

Rodina Garčicová z č. 22. Foto archiv obce Hlohovec.
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Lepší poměry měli poddaní v  osadách, 
které založeny byly v XVIII. St., neboť odváděli 
mnohdy vrchnosti jen úrok, aniž byli nuceni 
robotovati. Některé vrchnosti zřídily na svých 
panstvích obilnice a  peněžní pokladny kontri-
bučenské, aby poddaní včas neúrody měli nej-
potřebnější obilí na setí a peníze na kontribuci 
a daně. Šlechetný císař Josef II. Chtěje lidu sel-
skému pomoci, patentem ze dne 9. června 1788 
zevrubnými předpisy nařídil, kolik obilí jednotli-
ví rolníci dle majetku na sýpku obecní odváděti 
mají a jak o uložené obilí dále se pečovati má.

Roku 1848 bylas robota zrušena – na Mora-
vě nejdříve. Lid poddaný vykoupil se z bývalých 
platů a robot a stal se vlastníkem půdy, kterou 
v potu tváři a za četných útisků a mnohdy i ran 
předkové jeho vzdělávali. Úřady vrchnosten-
ské byly zrušeny a zřízeny úřady samosprávné 
a státní. Obilnice a  fondy kontribučenské svě-
řeny byly nově utvořeným berním úřadům, jež 
se spravovaly až do r. 1864. Téhož roku vyšel 
zákon, jímž se zakazovalo rozdělovati fondy ty 
mezi jednotlivé podílníky a nařizovalo se, aby 
toto fondy se proměnily v  peněžní záložny. 
Podílníky těchto fondů kontribučenských byli 
držitelé pozemků, jež v  katastru Josefínském 
byly zapsány jako orná půda. Tím si možno vy-
světliti, že někteří podílníci mají větší, jiní pak 
menší podíly. 

Všichni členové obecního zastupitelstva za-
stávali svůj úřad zdarma a měli jen tu výhodu, 
že při shromážděních a  poradách v  záležitos-
tech obecních dostávali jídlo a nápoje na útraty 
obce, což dosahovalo někdy značných obnosů. 
Nejschopnější silou k  vedení obecních záleži-
tostí býval i na venkově obyčejně učitel, jemuž 
se říkalo tehdy „pan rechtor“, a ten býval tudíž 
skoro všude obecním písařem, začež dostával 

buď ročně odměnu v  penězích nebo v  natu-
ráliích (pozemcích). V době tureckých válek za 
Leopolda I. Množily se dodávky proviantu a jich 
dovoz do dalekých krajů.  Také častých návštěv 
různých vojsk při taženích a  ubytování jeho 
přibývalo. Počet rekrutů, vládou požadova-
ných, byl stále větší, takže byli vedle nuceného 
chytání na vojnu i  dobrovolníci verbováni. Při 
nucených rekrutýrkách byli chytání všichni svo-
bodní a k vojenské službě schopní mladíci, kteří 
byli bez zaměstnání, dále trestanci, lidé práce se 
štítící,  lidé bez průkazu z cizích obcí přišlí a vý-
tržníci. Při větší potřebě, když počet zmíněných 
nikterak nestačil, bývalo dobrovolné verbování 
na vojnu ohlašováno. Každý odvedenec dostal 
od domovské obce určitý obnos na ruku zvaný 
„Handegeld“, který obnášel i  20 zlatých – dle 
naléhavé potřeby vojska. Mezi nařízeními a no-
votami většího významu bylo r. 1771 zavedení 
číslování všech obytných stavení a  pozemků 
(Josefi nský katastr). Do té doby, jak již bylo zmí-
něno, dále se označení 
domů a  pozemků je-
nom jménem vlastníka 
a  poněvadž se mnoh-
dy v  obci vyskytovala 
četně stejná jména, 
byli udávání k bližšímu 
označení také hraničící 
sousedé. Toto označo-
vání bylo nevýhodné 
a  také málo spolehlivé, 
neboť se jména majite-
lů i sousedů časem mě-
nila. Tato nejistota tudíž 
označením domů nebo 
pozemků číslováním 
přestala. 

R. 1770 a 1771 provedeno bylo také první 
sčítání obyvatelstva, přičemž přihlíženo bylo 
k pohlaví, stáří, náboženství, rodišti a způsobi-
losti k vojenské službě.

Za císaře Josefa II. byla robota vydáním ro-
botního patentu značně snížena; úplné její zru-
šení pak nastalo v bouřlivém roce 1848, kterýž 
přinesl lidu ujařmenému i  konstituci. Násled-
kem toho byla v r. 1849 zrušeno vrchnostenská 
moc soudů v  r. 1850 pak zřízena byla okresní 
hejtmanství, okresní soudy a berní úřady. Také 
obce dostaly samosprávu, na místo rychtářů 
nastoupili obcí volení starostové. Nejdéle z nich 
vládl (24 let) Josef Slunský, rolník čís. 39 až do 
převratu, kdy správy obce uchopil se národní 
výbor, sestavený z  nejprobudilejších občanů. 
Předseda jeho Ondřej Drobilič jmenován vlád-
ním komisařem a  po provedených volbách 
i prvním starostou obce za české správy.

Z rukopisných zápisů 
Karla Vyhlídala vybrala Marie Sítková

Ze starých novin…

Moravská Orlice 1934-02-16

Venkov 1934-09-25

„Vyhledal Karel Kober, 

Paměť Podluží – Mladý vlastivědný klub“
Moravská Orlice 1934-07-14

Starostové a rychtáři . Foto archiv obce Hlohovec.
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Výskyt chorvatských příjmení obyvatel Hlohovce v současnosti
(statistika do roku 2016 včetně)

B A R T O L Č I C

Příjmení Bartolčic je odvozeno od jména 
Bartoloměj.  V České republice jej má 36 lidí, 
je na 36.407. místě a věkový průměr je 39 let. 
Nejčastěji se toto příjmení vyskytovalo v roce 
1945 a 2010 (3 muži).

V roce 2016 se vyskytovalo v těchto pově-
řených obcích a krajích:

Ročník

2016 3

2015 1

2014 2

2013 1

2012 1

2009 1

1997 1

1994 1

1993 1

1989 1

Pověřená obec

Břeclav 15

Znojmo 7

Olomouc 3

Ivančice 2

Otrokovice 2

Rosice 2

Dačice 1

Kuřim 1

Ostrava 1

Šlapanice 1

Šternberk 1

Kraj

Jihomoravský kraj 28

Olomoucký kraj 4

Zlínský kraj 2

Jihočeský kraj 1

Moravskoslezský kraj 1

1987 1

1983 2

1981 1

1980 1

1979 2

1978 1

1975 1

1970 1

1968 1

1967 1

1962 1

1958 1

1957 1

1956 1

1952 1

1947 1

1946 3

1942 1

B A R T O L Č I C O V Á

Jmenuje se tak 32 žen, je na 39.381. místě 
a věkový průměr je 44 let. Nejčastěji se vysky-
tovalo v roce 1970 (4 ženy).

Pověřená obec

Břeclav 15

Znojmo 7

Olomouc 3

Ivančice 2

Otrokovice 2

Rosice 2

Dačice 1

Kuřim 1

Ostrava 1

Šlapanice 1

Šternberk 1

Kraj

Jihomoravský kraj 22

Zlínský kraj 4

Olomoucký kraj 3

Jihočeský kraj 2

Vysočina kraj 1

Ročník

2014 2

2010 2

2009 1

2005 1

2000 1

1998 1

1995 1

1991 1

1980 1

1978 2

1973 4

1968 1

1967 1

1964 2

1959 1

1958 1

1956 1

1955 1

1954 1

1949 2

1947 2

1946 1

1926

Sestavila Marie Sítková
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Ve školce jsme se naladili na podzim
Každý školní rok pořádá naše mateřská škola tematické tvoření pro 

děti s rodiči. V minulém školním roce to bylo tvoření velikonoční, v tom-
to jsme se rozhodli uspořádat tvoření podzimní. Akce se konala dne 26. 
září, a protože se babí léto letos vyvedlo, uspořádali jsme toto tvoření 
na školní zahradě. Sluníčko nám k tomu krásně svítilo, až nám chvílemi 
bylo i horko. Náměty k tvoření jsme nechali na rodičích a jejich fantazii 
a myslíme, že se s tím opravdu perfektně vypořádali. Postupně na školní 
zahradě vznikali dýňoví strašáci, skřítci, postavičky, věnečky a  jiné vý-
robky z kaštanů, šípků a žaludů. Děti s rodiči tvořili i s pomocí již krásně 
zbarvených podzimních listů, kombinovali to s papírem, různými ozdůb-
kami, travinami a všemi možnými dalšími krásnými přírodninami, které si 
všichni poctivě k této příležitosti nasbírali. Kromě klasických podzimních 
přírodnin využili k tvorbě i plody ze zahrádek, například jablíčka a cibule. 
Celkově se tato tvořivá akce moc vydařila a nádherné výrobky nám vy-
zdobily vstup do mateřské školy. Účast rodičů a dětí byla hojná a věříme, 

že si to všichni spolu krásně užili a že se akce všem moc líbila. Po ní už 
k nám přišla ta opravdová podzimní atmosféra a nálada. Těšíme se na 
další společné tvoření. 

Lucie Vlašicová, učitelka MŠ
Foto archiv MŠ.

Ze školky

Co se děje v mateřské škole
Léto je za námi.  Odpočatí a plni zážitků jsme se po prázdni-

nách opět sešli ve školce a  přivítali nově nastoupivší děti. Letos 
nám odešlo do základní školy 11 dětí a na jejich místa byl přijat 
stejný počet nových malých předškoláčků. 

Děti byly přijaty k předškolnímu vzdělávání podle platných kri-
térií, kterými jsou věk dítěte (děti se přijímají v pořadí od nejstaršího 
po nejmladší) a spádovost, tedy bydliště v Hlohovci. Na základě při-
hlášek byly přijaty všechny děti tříleté a kapacita MŠ byla doplněna 
dětmi dvouletými, tedy těmi, které k  1. září nedosáhly věku 3 let 
a nemají tudíž na přijetí do MŠ právní nárok. 

Povinností zřizovatele, jímž je Obec Hlohovec, je zajistit místo 
v mateřské škole pro všechny děti tříleté a starší, což se v posled-
ních letech daří a vždy zbyde i několik míst pro děti dvouleté, tedy 
„nepovinné“.

V  letošním roce bylo v  naší MŠ poprvé přijato i  dítě podle 
Vyhlášky č. 14/2005 Sb., § 2, odstavec 7  k tzv. sdílené docházce, 
kdy rodiče jednoho z 11 přijatých dětí dodatečně „uvolnili“ 2 dny 

v týdnu jinému dítěti a umožnili tak mamince tohoto dítěte nástup 
do zaměstnání. Rodiče obou dětí mezi sebou uzavřeli dohodu, na je-
jímž základě se tyto 2 děti v MŠ střídají a kapacita mateřské školy tak 
není překročena.

Stejně jako v minulých letech je i letos připravena pro děti kromě 
pravidelných denních výchovně – vzdělávacích aktivit i spousta zába-
vy – každý měsíc divadelní představení v MŠ, svatomartinský průvod 
s vystoupením dětí, mikulášská a vánoční nadílka, vánoční zpívání ve 
spolupráci s Obcí Hlohovec, tradičně se určitě opět zajdeme podívat 
na betlém do hlohoveckého kostela, ve školce oslavíme i fašank, má-
jové hodky a svátek čarodějnic, týdnem plným her a soutěží oslavíme 
Den dětí…...a mnoho dalšího.

Teď si užijme poslední teplé dny, než převezme vládu sychravý 
a zasmušilý podzim, který má ovšem taky své kouzlo a to spoustu ba-
rev, mihotavé světlo svíček, vůni čaje a útulné teplo našich domovů.

Zdenka Hajdová, vedoucí učitelka MŠ
Foto archiv MŠ
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Ze školy

Po hlavních prázdninách začala opět škola
Žáci naší základní školy usedli po letních prázdninách znova 

do školních lavic. Slavnostní zahájení školního roku 2019/2020 
proběhlo v  pondělí 2. září na prostranství před budovou školy 
za přítomnosti pana starosty Ing. Jaroslava Hajdy, pedagogic-
kého sboru, žáků a  dalších přítomných z  řad rodičů a  veřejnosti. 
Plni očekávání byli zejména ti nejmladší, prvňáčci, kterých letos 
nastoupilo 11 a  pod vedením své třídní učitelky Mgr. Jitky Jan-
kovičové si vyzkoušeli svoji první hodinu. Pedagogický sbor byl 
posílen o  nového učitele hudební výchovy Karla Vlašice, našeho 
hlohoveckého stárka, který studuje již 2. rokem PFMU v Brně, obor 
učitelství 1. stupně ZŠ a je výborným hudebníkem. S rolí učitele se 
teprve seznamuje, ale jde mu to pěkně. Další novinkou letošního 
roku je realizace mnoha aktivit z dotace EU ve výši 1 051 000 Kč. 
Náš projekt má název „Na cestě ke kvalitě 2“ a díky němu máme 
možnost  rozšířit naši vzdělávací nabídku. Jedná se například o asi-
stenství, které využíváme k  zajištění dohledu při stravování dětí 
a  k  pomoci při náročnějších činnostech ve vyučování, zájmové 
kluby, projektové dny ve škole i mimo školu, tandemovou výuku 
a další. Otevřeli jsme Klub zábavné logiky a her a Čtenářský klub, 
kde žáci mohou rozvíjet svůj logický úsudek i čtenářskou gramot-
nost. Další klub, tentokrát zaměřený na anglický jazyk, pracuje při 
školní družině již od února a bude pokračovat i nadále.  

Jak už je zvykem, i letošní rok má své nosné téma, tentokrát je 
to „Škola hrou“ na počest 350 let od úmrtí Jana Amose Komenské-
ho, které si připomeneme v roce 2020.  Naším záměrem je přiblížit 
žákům duchovní odkaz tohoto významného myslitele a aktivizo-
vat je pro dobrou věc.  Zúčastníme se projektu Komenský 2020, 
který probíhá na celonárodní úrovni pod záštitou MŠMT a  jehož 
obsahem je rozvíjení témat, resp. „věcí lidských“ jako je Vzděla-

nost, Rodina, Vláda, Podnikavost, Umění a Víra. To vše je propo-
jeno myšlenkami Komenského, který je právem nazýván učitelem 
národů. 

Na všech 65 žáků 1. – 5. ročníku čeká jistě zajímavý školní rok, 
plný hodnotných poznatků a  vědomostí jak přímo z  vyučování, 
tak také z  výukových programů, exkurzí a  dalších akcí. Nezbývá 
než popřát jim hodně úspěchů a  použít motivaci slovy J. A. Ko-
menského:  „Má-li se člověk stát člověkem, musí se vzdělat.“ 

Mgr. Hana Sítková, 
ředitelka školy
Foto archiv ZŠ

„Cílem vzdělání a moudrosti je, aby člověk viděl před sebou jas-
nou cestu života, po ní opatrně vykračoval, pamatoval na minulost, 
znal přítomnost a předvídal budoucnost.“ —  Jan Amos Komenský

Prvňáčci se svojí třídní učitelkou Prvňáčci na návštěve v MŠ.

Poprvé v lavici

Přivítání nových žáků 1. ročníku

Exkurze ve fi rmě Sonnentor
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V naší škole třídíme baterie, chráníme tím přírodu
Víte, co všechno se dá vyrobit z použitých baterií? Je toho hodně, 

protože ze 100 kg baterií získáme recyklací 65 kg kovonosných surovin. 
Nejvíce zinku, oceli a manganu, a dále také nikl, olovo, kadmium, ko-
balt, měď, a dokonce v malém množství i stříbro. Tyto kovy mají využití 
například ve stavebnictví, ale dají se z nich vyrobit třeba nové popel-
nice nebo také zinkové krémy a mastičky proti miminkovským opru-
zeninám, sklokeramické desky, hudební nástroje, hračky nebo šperky. 

Baterie poctivě sbíráme i  u  nás v  základní škole. V  minulém 
školním roce 2018/2019 jsme v rámci programu Recyklohraní aneb 
Ukliďme si svět vytřídili 481 kg použitých baterií, což představuje 313 
kg kovonosných surovin. Tato sběrová čísla nás řadí mezi nejaktivněj-
ší školy v republice. Od neziskové společnosti ECOBAT, která zajišťuje 
sběr a recyklaci baterií v České republice, jsme za naši činnost obdr-
želi Děkovný list. 

A proč je recyklace baterií tak důležitá? Důvod je jasný – jde nám 
o ochranu životního prostředí. Pokud bychom baterie hodili do běžné-
ho odpadkového koše, putovaly by odtud do popelnice a pak na sklád-
ku. A  protože baterie obsahují škodlivé látky, včetně těžkých kovů, 
v přírodě by znečišťovaly ovzduší, půdu a vodu. Když však baterie ode-
vzdáte u nás ve škole nebo s nimi ujdete pár desítek metrů k jinému 
nejbližšímu sběrnému místu, umožníte, aby byly předány k recyklaci. 
A to je to nejlepší, co pro použité baterie můžete udělat. Dáte jim šanci 
na nový život – aby z nich mohly vzniknout nové produkty. 

Bez třídění a  recyklace bychom všechny již zmíněné kovy museli 
získat těžbou nerostných surovin. Jejich zdroje jsou omezené a každá 
úspora má velký smysl. Především proto bychom měli vždy dávat před-
nost opakovanému využití věcí před jednorázovou spotřebou. A to platí 
obecně, nejen pro baterie. Naše škola je již tradičně úspěšná také ve sbě-
ru papíru. V letošní soutě-
ži škol s názvem Třídíme 
s Hantaláčkem jsme se 
umístili na 1. místě v kate-
gorii přepočtu kg na žáka 
a také na 4. místě v celko-
vém pořadí škol. To vše 
svědčí o tom, že většina 
našich žáků a jejich rodičů 
jsou ochotni dělat něco 
pro životní prostředí a dá-
vají přednost opakované-
mu využití obalů. Všem 
sběračům, kteří přispívají 
do soutěže a chrání tak 
své životní prostředí, moc 
děkujeme.

Hana Sítková
Foto archiv ZŠ

Pořadí v soutěži Třídíme 
s Hantáláčkem

Konečné pořadí v ročníku 2018/2019:

Základní školy:

Kategorie, Celkové množství papíru
1.  ZŠ T. G. Masaryka Mor. Žižkov  16 540 kg 
2. Gymnázium Velké Pavlovice  11 550 kg
3. ZŠ a MŠ Šakvice  11 500 kg
4. ZŠ Hlohovec    9 300 kg
5. ZŠ a MŠ Týnec    4 000 kg

Kategorie - Množství odevzdaného papíru v přepočtu na 1 žáka

1.  ZŠ Hlohovec  138,81 kg
2.  ZŠ T. G. Masaryka Mor. Žižkov  131,27 kg
3.  ZŠ a MŠ Šakvice    97,46 kg
4.  ZŠ a MŠ Týnec    68,97 kg
5.  Gymnázium Velké Pavlovice    46,95 kg

Kategorie - Nejlepší sběrač-aktuální pořadí 

(v tabulce může mít každá škola max. 3 nejlepší žáky), konečné výsledky
 1. Baloun Tobias Antonín  Gymnázium Velké Pavlovice  3207 kg
 2. Konečný Marcel  ZŠ T. G. Masaryka Mor. Žižkov  1920 kg
 3. Svatoň Radim  Gymnázium Velké Pavlovice  1828 kg
 4. Hiclová Terezie  Gymnázium Velké Pavlovice  1575 kg
 5. Petrásková Karolína  ZŠ Hlohovec  1461 kg
 6. Radkovičová Nela  ZŠ Hlohovec  1254 kg
 7. Konečná Kateřina  ZŠ T. G. Masaryka Mor. Žižkov    840 kg
 8. Maděřič Adam  ZŠ T. G. Masaryka Mor. Žižkov    792 kg
 9. Fabián  ZŠ a MŠ Týnec    766 kg
10. Tereza  ZŠ a MŠ Týnec    761 kg
11. Vlk Matyáš  ZŠ Hlohovec    687 kg
12. Eliška a Anička  ZŠ a MŠ Týnec    579 kg
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Zajímaví a dobří lidé žijí i mezi námi

Vzpomínka na paní Effie Rosene
Mnozí z nás  jsme v Hlohovci po dlou-

há léta mohli potkávat elegantní americký 
pár - manžele Effie a Billa Rosenovi. Poprvé 
do naší vesnice zavítali těsně po revoluci. 
Zalíbilo se jim u nás natolik, že se rozhodli 
postavit si zde vlastní rekreační dům, kam 
se každoročně rádi vraceli, někdy i s celou 
rozvětvenou rodinou. Hlohovec se stal je-
jich druhým domovem. Milovali zdejší roz-
kvetlé jaro, barevné podzimní dny s  vůní 
burčáku a mladého vína, a hlavně lidi, kteří 
se stali jejich dobrými přáteli.

Na otázku, proč si zvolili právě Čes-
kou Republiku, je jednoduchá odpověď. 
Paní Effie Marie Rosene se narodila čes-
kým imigrantům Františkovi Sojákovi and 
Kristýně (Ležákové) Sojákové dne 10. 11. 
1932. Rodiče  se usídlili a farmařili ve měs-
tečku Frydek/Simonton v Texasu.  Své dět-
ství strávila Effie v  Rio Grande Valley s  15 
sourozenci. V  jejich rodině se česky nikdy 
mluvit nepřestalo, stejně jako v  mnoha 
dalších imigrantských rodinách v  Texasu. 
Téměř celý život Effie pracovala ve zdra-
votnictví, vychovala 3 dcery a po odchodu 
do důchodu se s  manželem Billem vydali 
na cestu do Evropy, kde se rozhodli hledat 
své kořeny.

Po první návštěvě České republiky je 
zdejší krajina i  lidé okouzlili natolik, že se 
rozhodli pro své krajany v  Texasu vytvo-
řit organizaci, která poukazuje na jejich 
kořeny v  tehdejším Československu. Dne 
8.března 1996 otevřeli neziskovou orga-
nizaci The Czech Cultural Center Museum 
Houston (České kulturní centrum) a  této 
organizaci věnovali svůj veškerý volný čas. 
Celá organizace byla postavena na dobro-
volnické práci svých členů. Z počátku pů-
sobili v pronajatých prostorách nákupního 
centra, kde otevřeli malý obchůdek a měli 
zde menší kancelářské prostory. Effie ne-
únavně pracovala ve všech aspektech 
centra, od prodeje suvenýrů, českého por-
celánu, skla, bižuterie, modrotisku, až po 
administrativní vedení organizace. V cent-
ru se začala vyučovat také čeština.

Prostory ale byly nedostačující, a  tak 
se Effie a  Bill rozhodli i  přes svůj poměr-
ně vysoký věk vystavět budovu Českého 
centra a  muzeum v  muzejní čtvrti města 
Houston. To se jim také podařilo a  v  sou-
časné době se zde pořádají různé kulturní 
akce, koncerty, divadla, zájmové večery, 
svatby a  společenské večeře. Je zde také 
kaple svatého Václava. České kulturní cen-
trum podporuje rovněž vzdělání a  umož-
ňuje výměnné pobyty studentů mezi USA 
a Českou republikou.   

Oddanost a  vytrvalost manželů Rose-
nových v  poslání Českého centra i  jiných 
podobných organizací byly dobře zná-
my i  na mezinárodní úrovni. Setkávali se 
s  předními českými státníky, diplomaty 
a  církevními hodnostáři. Je na místě zmí-
nit přededevším prezidenty ČR Václava 
Havla a Václava Klause, premiéra ČR Vladi-
míra Špidlu, velvyslance ČR v USA Micha-
ela Žantovského, ministra zahraničí Cyrila 
Svobodu, od nějž obdrželi státní vyzname-
nání za udržování a rozvoj tradic, političku 
Madelaine Albrightovou či Elišku Haško-
vou – Coolidge, asistentku pěti americ-
kých prezidentů v Bílém domě. Dlouhodo-
bé přátelské vztahy udržovali s  nynějším 
kardinálem Dominikem Dukou, s  nímž se 
seznámili před lety v  Americe. Přátelili se 
s  bývalým honorárním konzulem Rayem 
Snockhousem i  nynějším konzulem Bri-
anem Vanickem.

Effie působila ve výborech programu 
American Friends of Czech Republic a Te-
xas Czech Physicians Exchange. České kul-
turní centrum Houston bylo oceněno Mi-
nisterstvem zahraničních věcí vlády České 
republiky prestižní cenou Gratia Agit, za 
její práci při prosazování občanské společ-
nosti v České republice a za zvyšování po-

vědomí o dopadu českého dědictví v této 
oblasti. Effie a Bill byli také oceněni Hous-
tonskou obchodní aliancí za významný 
přínos pro město Houston za stavbu nové 
unikátní budovy Českého Centra a Muzea 
v  muzejní čtvrti města. V  roce 2010 byla 
Effie vyznamenána oceněním starosty 
města Houston Award a  letos cenou pro 
Americké přátele České republiky za vybu-
dování občanské společnosti.

Paní Effie Marie Rosene zemřela letos 
v Den matek dne 12.5. 2019 ve věku 86 let.

Effie vždy žila a byla inspirována slovy 
Jana Ruskina, který řekl: „Když stavíme, 
myslíme si, že budujeme navždy. Nechť 
to není pro současnou radost ani pro sou-
časné použití samotné. Nechť je taková 
práce, jak si naši potomci budou myslet 
na nás. Přemýšlejme, jak položíme kámen 
na kámen, že přijde čas, kdy budou tyto 
kameny posvátné, protože se jich dotkly 
naše ruce, a že lidé řeknou, jak se dívají na 
práci a na jejich podstatu. Tento náš otec 
pro nás udělal. “

Text i foto 
Bohumila Dušková
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Pomoc v pravou chvíli se cení nejvíce
Poděkování

Říká se, že Pán Bůh každému naloží tolik, kolik unese. Nevím, 
jestli se letos v naší rodině nepřepočítal. Ale vše se děje z něja-
kého důvodu.

V polovině března jsme čekali vytoužený přírůstek do rodiny. 
Bohužel porod Jožinka neproběhl bez komplikací a to co nasta-
lo, nepřeji zažít žádné matce. Diagnóza, kterou jsme se dozvě-
děli, byla hrozivá. Po 14- ti dnech v nemocnici a všech možných 
vyšetřeních jsme byli konečně všichni doma s  tím, že nás čeká 
dlouhá cesta. Naštěstí jsme se dostali do péče Elišky Chládkové, 
která nám představila cvičení Vojtovou metodou. Bylo to nároč-
né období, každý den jsem musela doma čtyřikrát s  Jožinkem 
cvičit. Mezitím jsme jezdili na kontroly, kde mě vždy Eliška doká-
zala namotivovat, abychom nepolevili. Jožinek při cvičení bre-
čel, ale kontroly na neurologii byly čím dál pozitivnější. Po půl 
roce jsme se dočkali úžasné zprávy, až jsme brečeli radostí. Sa-
mozřejmě, že se může v budoucnu vyskytnout nějaký problém, 
ale nyní se radujeme ze zdravého miminka, které nás nepřestává 
každý den něčím novým překvapovat. V  srdci vím, že jsme to 
ubojovali díky Elišce a těžko hledám hledám správná slova. Jed-
no je ale jasné - děkujeme.

Ale aby toho nebylo letos málo, v  polovině května nás za-
stihla další rána. Taťka zkolaboval na poli a  jen díky okamžité 
první pomoci Honzy Drobiliče, který prováděl masáž srdce po 
celou dobu, než přijela záchranná služba, ho udržel při životě. 
Bojujeme dál a  Honzovi jsme nesmírně vděční, že Jožinek má 
dědečka. 

Kéž by takových pomocí nebylo potřeba, ale buďme rádi, že 
jsou kolem nás lidé, kterým není zatěžko pomoci v krizových si-
tuacích. 

Ještě jednou díky Elišce i  Honzovi, že se můžeme radovat 
z každého nového dne.

Za celou rodinu
 Jana Fabičovicová

Kaple sv. Václava. Foto B. Dušková.

České kulturní centrum Houston . Foto B. Dušková.

Tam, kde není svědomí,

zákony nic nespraví.

Tam, kde chybí morálka,

nezmůže nic vyhláška.

 Tam, kde není rozum zdravý,

tituly ho nenahradí.

 Pravdu je vždy třeba hájit,

nutné však je pravdu najít.

Přísloví 

Cyril Michalica

 Dobré mravy vše řeší,

kde jsou lidé rozumní.

 Tam, kde dobré mravy chybí,

nemůže být pokoj pravý.

 

Tam, kde chybí dobrá vůle,

dobré slovo nic nezmůže.

Mamon zrak všem zakalí,

ani blízké nešetří.

 Tam, kde vládne sobectví,

není místo pro štěstí.

 Lásku v srdci stále mít,

dalo by se lépe žít.

 Mojžíšovo desatero

budiž zákon pro každého.
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N.C.O.D.

STREET DANCE PRO VŠECHNY aneb HLEDÁTE KROUŽEK PRO SVÉ DĚTI?

Máme otevřeno na 30 kroužků po ce-
lém Břeclavsku, Mikulovsku a  Hodonínsku. 
Nemusíte děti nikam vozit, my jezdíme za 
Vámi. Ušetřený čas mohou děti využít zase 
o něco lépe než sezením v autě či autobuse.  
Výčet tréninků, kde všude taneční lekce pro-
bíhají, který den a  v  kolik hodin, naleznete 
na našich stránkách www.ncod.cz, který by 
měl být zcela úplný první týden v září.

Hodiny probíhají jednou týdně v  pravi-
delný čas na stále stejném místě a navazu-
jí na sebe. Pokud však vynecháte nějakou 
lekci kvůli nemoci, nic se neděje, pomáhá-
me dětem vše dohnat a  neustálým opako-
váním choreografi í se lehce chytí i  ti, kteří 
nezačnou s kurzem od začátku hned v září. 
Nebude se dítě nudit? U  nás rozhodně ne. 
Během školního roku si vyzkouší spoustu 
různých tanců a  technik. STREET DANCE, 
na který se naše taneční studio zaměřuje, 
je totiž jen takový nadřazený pojem, jež 
pod sebou ukrývá nespočet zajímavých 
tanečních stylů. Z  nejznámějších můžeme 
třeba jmenovat hip hop, dancehall, house, 
lockin, break dance a další, které si děti mají 
možnost všechny vyzkoušet během kurzů. 
Z  těchto stylů dávají lektoři dohromady asi 
3 minutové choreografi e, které jsou složené 
z více písniček, díky čemuž se děti v žádném 
případě nestihnou nudit. Bojíte se, že si Vaše 
dítě nezvládne něco zapamatovat? Na to 
máme také řešení – lektoři každou skladbu 
zvlášť natáčejí na počítání a  videa dáváme 
na náš web. Naši svěřenci pak tedy mohou 
trénovat a  procvičovat také doma a  samy 
napomáhat svému zlepšování. 

Kurz máme rozdělen na dvě období – 
září až prosinec a leden až červen. Obě tato 
období jsou ukončena závěrečným projek-
tem – vystoupením pro rodiče a  veřejnost, 
na kterém děti předvedou choreografi e, jenž 
se zvládly v tomto krátkém čase naučit.  Ta-
nečky všech skupinek na sebe navazují a dá-
vají tak něco přes hodinku dlouhý program. 
Nemusíte se však bát, že Vaše dítě zde bude 
muset trávit celý den, máme to vymyšleno 
tak, aby jste si děti na vystoupení přivezli, 
shlédli představení a  hned si Vaše ratolesti 
zase odvezli domů. Termíny těchto závě-
rečných projektů vystavujeme hned v  září 
na našich stránkách, tak aby si rodiče mohli 
tato dvě důležitá data zarezervovat ve svém 
diáři a nedošlo tak k tomu, že se dítě nebude 
moci představení účastnit a tím zkompliko-
vat práci lektorům a ostatním dětem, jelikož 
věřte, že není pro děti nic horšího než se učit 
znovu a znovu, kde přesně má stát, kam se 
hnout při které písničce, tak aby vše ladilo 
a dotvářelo to správné kouzlo choreografi i. 
Představení samozřejmě nejsou povinná 
a čím dříve je o tom lektor informován, tím 
méně problémů to způsobí. 

Dětí, které navštěvují naše kurzy ve své 
obci či městě, se týkají ještě další vystoupení 
a to přímo v jejich místě bydliště. Pokud se 
tam pořádá nějaká akce (den dětí, ples či co-
koliv) a organizátor nás osloví, rádi uvítáme 
zařazení našeho vystoupení do jejich pro-
gramu, děti se pak snáze otrkají a zvykají si 
lépe na stres, což se jim bude hodit i celkově 
do života.

Některé z  vás bude jistě zajímat i  fi -
nanční stránka našich kroužků. Vydaných 
peněz se u nás rozhodně nebojte. Pololetní 
školné je minimální, tak abychom uhradili 
pronájem prostor, cestovné, další poplatky 
s  kurzy spojenými a  nebyli na tom „tratní“.  

Po domluvě s lektorem lze pololetní školné 
ještě rozkouskovat na menší částky, klidně 
i  na měsíce, tak aby to neohrozilo rodinný 
rozpočet. Věřte, že se vše rodičům snažíme 
ulehčit, už jen například kostýmy na závě-
rečná představení se snažíme poskládat 
z toho, co většina dětí najde doma v šatníku.

Naše motto: „V  tanci není dobrých či 
zlých – tanec můžeš milovat nebo milovat 
nade vše!“

Za celé TANEČNÍ STUDIO N.C.O.D. srdečně 
zve a těší se Lenka Žůrková 

tel: 723 665 935
ncod@seznam.cz, www.ncod.cz

Foto L. Žůrková.
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Červen        Hluchý Josef  60 let
 

Červenec Fabičovic Josef 60 let
 Křenová Ladislava 60 let
 Pekárková Marie 80 let
 Candra Miroslav 60 let
 Bartošíková Terezie 82 let
 Vlková Miroslava 60 let
 Fabičovicová Růžena 86 let
 Malčicová Anna 82 let
 Fruhwirt Petr 70 let
 Stratilová Marie 86 le 

Srpen Balšínková Anna 81 let
 Jankovičová Zdeňka 60 let
 Vaškovičová Anna 80 let
 Frib Karel 84 let
 Hammerová Jana 60 let
 Garčicová Helena 90 let
 Michalicová Marie 84 let
 Radkovičová Růžena 85 let
 Nejeschlebová Anna 60 let
  

Vítáme mezi námi
V červnu se narodil: 

Jakub Běhoun (ulice U sadů)

V červenci se narodila: 

Šarlota Drobiličová (ulice Lípová)

Vítání nových občánků 
Kulturní komise Zastupitelstva obce Hlohovec připravuje další 
slavnost Vítání občánků, která se uskuteční v neděli 10. listopadu 
2019 pro děti narozené do konce září 2019. Zájemci z řad zákon-
ných zástupců dětí mají možnost přihlásit se u  Jitky Lípové do 
konce měsíce října. Upřesnění začátku obřadu bude rodičům dětí 
oznámeno pozvánkou.

Opustili naše řady
Paní Terezie Šenková zemřela dne 1. 7. 2019 ve věku 92 let.

Blahopřejeme

Společenská rubrika
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Fotogalerie kulturních a jiných akcí

Zahájení školního roku před budovou školy. Foto archiv ZŠPodzimní tvoření s rodiči. Foto archiv MŠ

Na vinobraní účinkovaly Lohovecké děti. Foto archiv obce Hlohovec.Hody 2019, veselá zábava. Foto archiv obce Hlohovec.

Hlohovecké vinobraní, u stánku. Foto archv obce Hlohovec.Hlohovecká chasa, hody  2019. Foto archiv obce Hlohovec.


